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نشان »روابط عمومي برتر ايران« 

به »پگاه« اعطا شد
جايزه صنعت روابط عمومي برتر ايران به 
روابط عمومي شرکت صنايع شير ايران )پگاه(، 
بين  امور  و  روابط عمومي  گزارش  اعطا شد.به 
الملل شرکت صنايع شير ايران )پگاه(، در پنجمين 
رخداد بررسي مسائل و چالش هاي روابط عمومي 
و با حضور دبير شوراي عالي انقلاب فرهنگي، 
رئيس انجمن روابط عمومي ايران، رئيس انجمن 
متخصصان روابط عمومي و رئيس انجمن بين 
المللي روابط عمومي، لوح صنعت روابط عمومي 
برتر ايران به حميدرضا طهماسبي پور مدير روابط 
عمومي و امور بين الملل شرکت صنايع شير ايران، 
اهدا شد.اين مراسم با حضور مديران و متخصصان 
روابط عمومي کشور در مرکز همايش هاي سازمان 
مديريت صنعتي برگزار شد.قربانعلي تنگ شير 
دبير اجرايي اين رويداد با اشاره با حجم قابل توجه 
آثار ارسال شده و رقابت دوشادوش حوزه روابط 
عمومي هاي سراسر کشور افزود: در اين مراسم 
1700 آثار ارسالي از 113 روابط عمومي سراسر 
کشور در 14 بخش به داوري گذاشته شد.او افزود: 
در اين رقابت با بررسي عملکرد يکساله از يک اثر 
برتر در هر بخش، که در خلاقيت، برنامه ريزي، 
اثربخشي، اطلاع رساني، اعتلاي برند، دربرگيري 
تقدير  و…  اجتماعي  مسئوليت  مخاطب، 
شد.روابط عمومي و امور بين الملل شرکت صنايع 
شير ايران در بخش انتشارات و رويدادها اثر برتر 

صنعت روابط عمومي ايران شناخته شد.

بيانيه مديرعامل چادرملو 
در آستانه انتخابات

مهندس ناصر تقي زاده مدير عامل شرکت 
معدني و صنعتي چادرملودر بيانيه اي، جامعه 
کارگري را دعوت به حضور در سيزدهمين دوره 
انتخابات رياست جمهوري کرد.در اين بيانيه آمده 

است:
انقلاب  بلوغ شجره طيبه  امروز در دوران 
اسلامي و در آستانه سيزدهمين دوره انتخابات 
رياست جمهوري که شاهد صف آرايي دشمنان 
پرشور  حضور  هستيم  کهن  سرزمين  اين 
عموم ملت فهيم ايران در پاي صندوقهاي راي 
فرصتي براي تبلور اراده ملي و مظهر پويايي و 
بالندگي ايران هميشه سربلند ماست . گر چه 
برخي ناکارآمدي ها و سوء مديريتها و از سويي 
تحريمهاي ظالمانه دشمنان قسم خورده انقلاب و 
نظام، جامعه را در تنگنا قرار داده است، اما همگان 
مي دانند راه برون رفت از اين بحرانها عدم مشارکت 
در انتخابات نيست، بلکه با حضوري آگاهانه در پاي 
صندوقهاي رأي و انتخاب فردي شايسته براي 
ساماندهي و رفع مشکلات کشور، پايبندي خود 
بنيانگذار جمهوري اسلامي  آرمانهاي والاي  به 
حضرت امام خميني )ره( و خون هزاران شهيد 
انقلاب و دفاع مقدس و تأسي از فرمايشات مقام 
معظم رهبري براي هر چه باشکوه تر برگزار شدن 
سيزدهمين دوره انتخابات رياست جمهوري اعلام 
و بذر يأس و نا اميدي را در دل دشمنان پراکنده 
مي نمائيم.بنده نيز به عنوان عضوي کوچک از 
خانواده بزرگ کارگري به ويژه همکاران خود در 
واحدهاي صنعتي و معدني چادرملو که همواره 
در جهت رونق و آباداني کشور و قطع وابستگي 
از بيگانگان در سنگر توليد مجاهدت مي نمايند 
دعوت نموده تا براي نمايش استقامت و پايداري 
در برابر زياده خواهان و طمع ورزان اين مرزو بوم با 
حضور پرشور خود در انتخابات، بار ديگر سربلندي 
و صلابت فرزندان ايران زمين را در برابر جهانيان 

به منصه ظهور برسانيم.

مدير پروژه سد باطله شرکت گهرزمين:

پروژه سد باطله پساب کارخانه 
کنسانتره به پيشرفت بالاي 80 

درصد رسيده است
در پروژه سد باطله علاوه بر انباشت باطله 
هاي تر، بخشي از آب موجود در باطله ها بازيافت 
شود.به  مي  مصرفي  آب  چرخه  وارد  مجددا  و 
گزارش روابط عمومي و امور بين الملل شرکت 
سنگ آهن گهرزمين، دکتر اسدالله عباسلو مدير 
پروژه سد باطله با اشاره به اقدامات صورت گرفته 
مواد  جداسازي  منظور  به  گفت:  پروژه  اين  در 
معدني )کنسانتره آهن( از سنگ خردايش شده، 
مورد  تر  در خطوط کنسانتره گهرزمين روش 
استفاده قرار مي گيرد که باطله سنگ آهن به 
صورت اسلاري )50 درصد جامد 50 درصد آب( 
از ته ريز تيکنرها در سد باطله دپو مي شوند. در 
پروژه حاضر هدف، بهسازي سد باطله موجود و 
احداث سد باطله جديد با ظرفيت دپو اسلاري 
8/7 ميليون مترمکعب به صورت خاکبرداري و 
خاکريزي مي باشد. تاکنون در اين پروژه حدود 
زمين  در  خاکبرداري  مکعب  متر   4500000
متر   1100000 و  غيرسنگي  و  سنگي  هاي 
با  است.وي  شده  انجام  بدنه  خاکريزي  مکعب 
اشاره به زمان بندي پروژه سد باطله بيان کرد: 
استارت  ماه 1399  اوايل شهريور  از  پروژه  اين 
خورده، که با گذشت حدود 9 ماه از شروع آن 
به پيشرفت بالاي 80 درصد رسيده است. البته 
در بخش خاکبرداري تنها 5 درصد از خاکبرداري 
کلي باقي مانده است.دکتر عباسلو همچنين به 
موضوع اشتغال در اين پروژه پرداخت و گفت: 
در دوره پيک پروژه 400 نفر در کارگاه مستقر 
بودند و با احتساب تيم هاي پشتيباني دفتر 
مرکزي پيمانکار، ميزان اشتغال در اين پروژه 
بالاي 500 نفر مي باشد.وي در پايان با اشاره 
به هدف زيست محيطي پروژه سد باطله خاطر 
باطله  سد  احداث  در  که  آنجا  از  کرد:  نشان 
براي  خاکبرداري  از  حاصل  خاک  از  صرفا 
خاکريزها استفاده مي شود، سعي شده است 
کمترين اثرات منفي زيست محيطي در منطقه 
ايجاد شود. که با همه اين تفاسير به صورت 
متوالي پروژه تحت نظارت کارشناسان محيط 
زيست پيمانکار و کارفرما بوده است. وجود سد 
باطله علاوه بر انباشت باطله هاي تر خروجي 
از خطوط کنسانتره، بخشي از آب موجود در 
باطله ها را بازيافت کرده و مجددا به چرخه آب 

مورد نياز کارخانه برمي گرداند.

اقدامات حفاظتي در جنگل ها 
و مراتع کشور تشديد مي شود

و  مراتع  جنگل ها،  سازمان  رئيس 
اقدامات  تشديد  از  کشور،  آبخيزداري 
مراتع  و  جنگل ها  در  سازمان  اين  حفاظتي 
جنگل ها،  سازمان  گزارش  داد.به  خبر  کشور 
فرمانده  معارفه  مراسم  در  منصور  مسعود 
گفت:  جنگل ها،  سازمان  حفاظت  يگان 
به  اکنون  پوشش حفاظتي سازمان جنگل ها 
تقويت ضريب  براي  و  يافته  ارتقا  85 درصد 
حفاظتي استفاده از بي سيم، راه اندازي مرکز 
چي  نصب  حريق،  اطفاي  پايش  و  کنترل 
مناطق  در  دوربين  نصب  خودروها،  اس  پي 
بحراني و منتهي به جنگل و غيره در دستور 
و  مردم  مشارکت  است.وي  گرفته  قرار  کار 
نخستين  را  خصوص  اين  در  فرهنگ سازي 
رويکرد اين سازمان در امر حفاظت از منابع 
و  خلاقيت  نوآوري،  افزود:  و  خواند  طبيعي 
اصلاح فرآيندها از شاخصه هاي لازم و ضروري 
است که يگان حفاظت مي تواند در کنار تأمين 
و تجهيز امکانات با جرايم و تخلفات در منابع 
طبيعي مقابله کند.رئيس سازمان جنگل ها و 
ساماندهي  و  نظم  داشت:  بيان  کشور  مراتع 
و  نظارت  مأموريت ها،  در  حفاظتي  نيروهاي 
و  پاسگاه ها  به  مستمر  و  سرزده  بازديدهاي 
کنترل محمولات جنگلي و مرکز پايش حريق 
مي تواند در امر حفاظت بهينه بسيار مثمرثمر 

واقع شود.

 صادرات تخم مرغ 
ممنوع نيست 

با  رابطه  در  خبرها  برخي  وجود  با 
مسئولان  مرغ،  تخم  صادرات  شدن  ممنوع 
گمرک ايران مي گويند که تاکنون هيچ گونه 
تخم  صادرات  ممنوعيت  بر  مبني  ابلاغيه اي 
است.طي  نشده  اعلام  سازمان  اين  به  مرغ 
افزايش  بازار  مدت اخير قيمت تخم مرغ در 
يافته و آن طور که اتحاديه فروشندگان پرنده 
و ماهي تهران اعلام کرده بود دليل اين گراني 
بالا رفتن تقاضاي مصرف در داخل و همچنين 
از  خبرها  برخي  نيز  اخيرا  است.  صادرات 
روزهاي  متوقف شدن صادرات تخم مرغ در 
اخير حکايت داشت ولي آنچه که از گمرک 
تاييد  را  ممنوعيت  اين  شده  پيگيري  ايران 
سخنگوي   - لطيفي  روح الله  نمي کند.سيد 
گمرک ايران - در اين رابطه به ايسنا گفت: 
صادرات  با  رابطه  در  که  ابلاغيه اي  آخرين 
تخم مرغ به گمرک ايران اعلام شده مربوط 
به کاهش تعرفه صادراتي تخم مرغ از سوي 
 15 در  که  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزارت 
پايان  به  آن  مهلت  جاري  سال  خردادماه 
رسيده است.وي با اشاره به اين که در فصل 
گرما مصرف تخم مرغ کاهش پيدا مي کند و 
با توجه به عمر کوتاه اين کالا معمولا حقوق 
پرداختي جهت صادرات کاهش پيدا مي کند 
اضافه کرد: از زماني که مهلت اجراي کاهش 
تعرفه تمام شده تمديدي صورت نگرفته ولي 
در آخرين جلسه ستاد تنظيم بازار مقرر شد 
را  جديد  عوارض  کشاورزي  جهاد  وزارت  تا 
وزارت  صادرات  و  مقررات  دفتر  به  و  تعيين 
صمت اعلام کند و بعد از آن به گمرک ايران 
ابلاغ شود.به گفته لطيفي، تاکنون ابلاغي در 
به  مرغ  تخم  صادراتي  تعرفه  تغيير  با  رابطه 
گمرک ايران اعلام نشده و ابلاغيه اي در مورد 
است،  نداشته  وجود  نيز  صادرات  ممنوعيت 

بنابراين صادرات تخم مرغ ادامه دارد.

احتمال کمبود برنج خارجي 
در کشور

گفت:  برنج  واردکنندگان  انجمن  دبير 
يکمين  و  چهل  صدو  در  بازار  تنظيم  ستاد 
جلسه خود حذف دوره ممنوعيت واردات برنج 
را تصويب کرد. اما وزارت جهاد کشاورزي با 
اجرا  شد  قرار  نهايت  در  و  نکرد  موافقت  آن 
يا عدم اجراي اين مصوبه توسط وزارت جهاد 
کشاورزي ابلاغ شود که اين وزارتخانه تاکنون 
است. نداده  خصوص  اين  در  پاسخي  هيچ 
مسيح  کشاورز در پاسخ به اين سوال که آيا 
ستاد تنظيم بازار با درخواست حذف يا کاهش 
يا  موافقت کرد  برنج  واردات  دوره ممنوعيت 
يکمين جلسه  و  خير؟  گفت: در صدوچهل 
صنعت  وزير  حضور  با  بازار  تنظيم  کارگروه 
را  پيشنهاد خود  از مسئولان،  برخي ديگر  و 
براي کاهش دوره ممنوعيت واردات برنج ارائه 
داديم. به اين صورت که اين ممنوعيت يک 
ماه ديرتر شروع شود و يک ما هم زودتر  نيز 
آزاد شود.وي اضافه کرد:علت پيشنهاد کاهش 
دوره اين بود که تجربه سال هاي قبل نشان 
با  مسئولان  از  برخي  است  ممکن  داد  مي 
مخالفت  ممنوعيت  دوره  حذف  درخواست 
برقراري  به  منجر  ها  مخالفت  اين  و  کنند 
مجدد ممنوعيت و رسوب کالا در بنادر شود.
دبير انجمن واردکنندگان برنج ادامه داد: در 
دوره  حذف  کاهش  موضوع  طرح  حقيقت 
ممنوعيت به اين منظور است که تاکنون 150 
هزارتن برنج وارد کشور شده و انبارهاي بخش 
خصوصي هم ذخيره چنداني ندارد. همچنين 
برنج  واردات  به  تمايلي  نيز  واردکنندگان 
ممکن  بنابراين  ندارند.  ممنوعيت  دوره  براي 
مواجه  خارجي  برنج  کمبود  با  کشور  است 
شود. از آن طرف هم توليدکنندگان برنج در 
برنج  که شهريورماه  گويند  مي  داخل کشور 
اين برنج  بازار مي شود که قطعا  ايراني وارد 
پاسخگوي ماه محرم نخواهد بود.وي در ادامه 
گفت: اعضاي جلسه تنظيم بازار نظر بر حذف 
نيز  موضوع  اين  و  داشتند  ممنوعيت  دوره 
تصويب شد. ولي وزارت جهاد کشاورزي با آن 
مخالفت کرد و قرار شد که اجرا يا عدم اجراي 
اين مصوبه توسط وزارت جهاد کشاورزي ابلاغ 
شود و همچنين تاکيد شد که مسئوليت اجرا 
يا عدم اجراي اين مصوبه هم با وزارت جهاد 
تاکنون  وجود  اين  با  بود.   کشاورزي خواهد 

هيچ پاسخي از سوي آنها داده نشده است.

اخبار اخبار

نايب رييس اتحاديه فروشندگان لوازم خانگي از رکود شديد در 
بازار لوازم خانگي خبر داد که به همين دليل توليدکنندگان امسال 
قيمت خود را افزايش ندادند و توصيه هايي به خريداران ارائه کرد تا 

کالاي تقلبي و بدون گارانتي نخرند.
محمد حسين اسلاميان از رکود در بازار لوازم خانگي خبر داد 
و گفت: در حال حاضر به دليل افزايش قيمت مواد اوليه، محصولات 
لوازم خانگي گران هستند و قدرت خريد مردم نيز کاهش يافته است. 
از طرف ديگر مردم منتظر نتيجه انتخابات و مذاکرات برجام هستند 
که مجموع اين شرايط باعث رکود در بازار لوازم خانگي شده است. 
از شيوع  براي جلوگيري  اعمال محدوديت  از  ناشي  تعطيلات  البته 

ويروس کرونا نيز بر رکود در بازار تاثير داشته است.  
رکود شديد مانع گراني شد!

از  برخي  قيمت  برابري  دو  از  بيش  افزايش  به  اشاره  با  وي 
کرد:  اظهار  گذشته،  سال  يک  طي  خانگي  لوازم  توليد  اوليه  مواد 
حامل هاي  هزينه  افزايش  به  توجه  با  خانگي  لوازم  توليدکنندگان 
انرژي، حقوق و دستمزد و بيمه هر سال 10 درصد قيمت محصولات 
افزايش قيمت اعمال نشد  اما امسال اين  افزايش مي دادند،  خود را 
چراکه با همين قيمت ها هم کسي خريد نمي کند. به عبارت دقيق تر 
قيمت تمام شده توليد کنندگان افزايش يافته اما در ليست نهايي آن 

را اعمال نکردند چرا که بازار کشش افزايش قيمت را ندارد.  
پيش از خريد اطلاعات کالا را کنترل کنيد

به  ادامه  در  خانگي  لوازم  فروشندگان  اتحاديه  رييس  نايب 
مصرف کنندگان توصيه کرد قبل از خريد کالا با استفاده از سامانه 

نوع  و  کيف  و  کم  از   #47777 شماره  طريق  از  و  گارانتي  جامع 
کامل  اطلاعات  خود  نظر  مورد  محصول  فني  مشخصات  و  گارانتي 

کسب کنند.  
توليد  اسامي  ليست  اتحاديه در سايت خود  اينکه  بيان  با  وي 
اين  و  را درج کرده  از فروش هاي معتبر  کنندگان و خدمات پس 
اطلاعات در سامانه جامع گارانتي نيز در دسترس است، تصريح کرد: 
قاچاق  کالاي  فروش  از  جلوگيري  براي  صمت  وزارت  بازرسي هاي 
به  دستورالعملي  اخيراً  هم  اتحاديه  مي شود.  انجام  عرضه  در سطح 
فروشندگان داراي پروانه ابلاغ کرده و آنها ملزم شدند که از فروش 
کالاي بدون گارانتي يا همان کالاي قاچاق خودداري کنند. همچنين 
اگر مصرف کننده از واحدهاي داراي پروانه کسب کالايي بخرد که 
گارانتي نداشته باشد يا قاچاق باشد در صورت شکايت، اتحاديه ابتدا 
خسارت آن ها را جبران مي کند و در صورت تکرار، اين واحد پلمب 

خواهد شد. 
برخي کالاهاي خارجي در بازار تقلبي هستند

تجارت،  و  معدن  صنعت،  سازمان  اسلاميان،  گفته  به 
اتحاديه  و  حمايت  سازمان  تعزيرات،  سازمان  اصناف،  اتاق 
انجام  عرضه  سطح  در  هايي  بازرسي  که  هستند  نهادي  پنج 
مي کند  مستقيم  ورود  زماني  فروشندگان  اتحاديه  اما  مي دهد. 
که مشتري کالايي خريده و منجر به خرابي شده يا قلابي بوده 
در سطح  که  خارجي  کالاهاي  بسياري  موارد  در  که  چرا  است. 
کالا خراب  وقتي  نيست.  اصل  مي شود،  فروخته  مردم  به  عرضه 
کارشناس  مي کند،  مراجعه  اتحاديه  به  کننده  مصرف  و  مي شود 
تخلفي  شود  مشخص  اگر  مي کند.  بررسي  را  موضوع  اتحاديه 

شد.   خواهد  پيگيري  صنفي  واحد  از  شده  انجام 
باشد و  بازار شده  برند وارد  افزود: ممکن است کالا بدون  وي 
در موارد زيادي به ويژه در فروشگاه هاي اينترنتي کالا را با برندهاي 
معروف در سايت بارگذاري کنند. مشتري هم به اتکا به همين کالا را 
خريداري مي کند و مبلغي هم پرداخت مي کند، اما کالايي که ارسال 

مي شود يا اصلًا مدل ندارد يا برند ديگري است.  
با توجه به همين شرايط نايب رييس اتحاديه فروشندگان لوازم 
خانگي بار ديگر تاکيد کرد که خريداران حتماً قبل از خريد کالاي 
با استفاده از سامانه جامع گارانتي اطلاعات کالا و گارانتي را  خود 
دريافت کنند و حتماً از واحدهاي صنفي داراي پروانه کسب خريد 
کنند تا در صورت بروز مشکل امکان پيگيري شکايت وجود داشته 

باشد.

شورای  مجلس  محاسبات  و  بودجه  برنامه،  کميسيون  عضو   
اسلامی گفت: آنچه به عنوان اعطای يارانه های بالا به مردم وعده 
داده شد، بيش از اينکه به حقيقت نزديک باشد، تطميعی برای جذب 

رای مردم بود نه چيز ديگری!
دولت  سرنوشت  آينده  روز  چند  تا  صنعت،  اخبار  گزارش  به 
با حضور مردم پای صندوق های رای مشخص می شود،  سيزدهم 
هنوز مشخص نيست اقبال مردم به کدام نامزد است، واينکه برنامه 
های کداميک از هفت کانديد رياست جمهوری را بر ديگران ترجيح 
داده اند، اما اين سوال مطرح می شود که ممکن است برخی وعده 
آيا دولت  بالا منجر به رای آوری شود؟  يارانه های  ها مثل اعطای 
سيزدهم به لحاظ منابع مالی توانايی تامين چنين رقم هايی را دارد 
يا اين وعده نيز مانند برخی وعده ها درحد حرف باقی می ماند و 
و  بودجه  برنامه،  کميسيون  عضو  و  اقتصاددان  قادری  جعفر  لاغير! 
محاسبات مجلس شورای اسلامی دراين باره ديدگاه خود را با اخبار 

صنعت مطرح کرده است.
اسلامی  شورای  مجلس  نماينده  و  اقتصاددان  قادری  جعفر 
درگفت و گو با اخبار صنعت برخی وعده های داده شده در تبليغات 
و مناظره های نامزدهای رياست جمهوری را غير واقعی خواند و با 
انتقاد به برخی بی توجهی ها به ظرفيت های داخلی اقتصاد ايران 
های  ظرفيت  با  بزرگ  کشوری   ، ايران  کشور  خوشبختانه  گفت: 
متعدد طبيعی و يک کشور چهار فصل است که اگر نگاه درصستی 
بهينه  استفاده  برای  و  توانمندی ها و ظرفيت های داخلی شود  به 
وبهره وری بالا از آن به خوبی برنامه ريزی شود بخش قابل ملاحظه 
ای از مشکلات اقتصادی کشور با استفاده از همين توانمندی ها حل 

و فصل می شود.
وی دراين باره خاطر نشان کرد: قطعا با استفاده از توانمندی ها و 
ظرفيت های داخلی به نفع همه آحاد جامعه بخصوص اقشار متوسط به 
پايين جامعه فعاليت های زيادی را می توان به سرانحام رساند اما همت 

و اراده لازم برای تحقق اين موارد بايد وجود داشته باشد.
عضو کميسيون برنامه وبودجه درخصوص اهميت ايجاد اشتغال 
به جای وعده های يارانه ای گفت: قطعا مردم ما بخصوص جوانان 
بر  اين خاطر که  به  يارانه،  نه دريافت  نيازمند شاغل شدن هستند 
ياراهنه  افراد  به  تومان هم  نفريب 450 هزار  اگر  مثال حتی  فرض 
اين  از  دهد،  نمی  را  آبرومندانه  زندگی  تامين  کفاف  شود  پرداخت 
جای  به  رياست جمهوری  نامزدهای  برخی  که  رفت  می  انتظار  رو 
دادن وعده های اعطای يارانه توجه و تمرکز خود را بر روی يافتن 

راهکارهای اشتغالزايی در سطح کشور می گذاشتند.
جعفر قادری اقتصاد دان در پاسخ به اين سوال که آيا به لحاظ 
منابع توانايی پرداخت چنين ارقامی را به عنوان يارانه داريم، گفت: 
منابع تامين چنين طرح هايی به صورت شفاف بيان نشد، گذشته 
از اين موضوع، آنچه درباره پرداخت يارانه ها و وام های بالا به مردم 
گفته شد بيشتر وعده بود يا تطميع مردم تا بيان يک واقعيت و کار 
عملی، از اين منظر می توان گفت اين تطيمع برای جذب رای صورت 
ما  اقتصاد  فعلی  براساس مشخصات  که  چرا  ديگری،  کار  نه  گرفت 

تامين چنين منابعی برای دولت کار ساده ای نيست.
شورای  مجلس  محاسبات  و  بودجه  برنامه،  کميسيون  عضو 
اسلامی در ادامه با تاکيد بر اهميت تمرکز بر ايجاد اشتغال در کشور 
خطاب به نامزدهای رياست جمهوری ورئيس دولت آينده گفت: بهتر 
است نامزدهای رياست جمهوری و منتخب مردم در دولت سيزدهم 
به جای پرداخت يارانه، تمام تمرکز دولت خود را معطوف به توسعه 
ظرفيت های توليد کند، توسعه مشارکت بخش خصوصی در فضای 
اقتصادی تا با فعال شدن اين بسترها با ايجاد اشتغال خانواده ها به 

درآمد زايی و رفاه لازم برسند.
وی دراين باره توضيح داد: وقتی برای مردم کار و شغل ايجاد 
شود و مردم درآمد داشته باشند نيازی به دريافت يارانه و حمايت 
و کمک دولت ندارند، لذا بهتر است نگاه ها و برنامه های توزيعی به 

سمت برنامه ها و نگاه های توسعه اشتغال سمت و سو و جهت داده 
از دهک های بسيار  نبايد منکر حمايت های دولت  شود، هر چند 
ضعيف و کم درآمد جامعه تا توانمند سازی آنها شد، بنابراين دولت 
سيزدهم می تواند با حمايت از نيازمندان واقعی همزمان زمينه ها و 
بسترهای لازم را برای ايجاد اشتغال و درآمد زايی آنها ايجاد کند تا 
بعد از گذشت مدت کوتاهی بخش زيادی از اعضای جامعه نيازمند 
حمايت دولت نباشند، ضمن اينکه همين بخش به چرخه مولد کشور 
می پيوندند و دربلند مدت با توليد و کار و تلاشی که دارند تبديل به 

عاملی برای توسعه و کمک به اقتصاد ايران می شوند.
وی در ادامه خاطر نشان کرد: بی شک تنها راه نجات اقتصاد 
ايران از چالش های موجود، حمايت از توليد ورفع موانع پيش روی 
توليد با تسهيل فضای کسب و کار است. بنده بر اين باورم که نگاه ها 
بايد به اين سمت و سو حرکت داده شود تا بتوان از اين موضوع برای 
کمک به اقتصاد ايران استفاده کرد. اين موضوع آنقدر حائز اهميت 
است که با يک نگاه ساده می توان متوجه شد که اسامی سال های 
گذشته وسال جاری به اشکال مختلف حول محور توسعه و توجه تام 
به استفاده از همه ظرفيت های کشور برای راه انداختن توليد بوده 
است، اعم از ظرفيت نيروی انسانی تا مديريتی و منابع طبيعی که در 
اختيار داريم، بنابراين تا وقتی اقتصاد ايران ظرفيت های بزرگی دارد 
ونيروی جوان ماهر تحصيلکرده ای که در به در به دنبال شغل است 

اقتصاد ايران نبايد درگير مشکلات باشد.
شورای  مجلس  محاسبات  و  بودجه  برنامه،  کميسيون  عضو 
اسلامی در پايان تاکيد کرد: به هر حال اميدواريم دولت آينده نگاه 
ويژه ای به استفاده از نخبگان، جوانان تحصيلکرده و نيروی انسانی 
ماهر داشته باشد، ضمن اينکه با تسهيل قوانينی که سد راه توسعه 
توليد هستند با کمک مجلس شورای اسلامی و ساير نهادها ودستگاه 
ها بخش بزرگی از مشکلات رفاهی ومعيشتی جامعه با توانمند سازی 

مردم حل و فصل شود.

در حالي که ميزان مجاز اضافه اجاره بهاي ساليانه در کلانشهرهاي 
شد،  تعيين  درصد   20 کرونا  ملي  ستاد  سوي  از  تهران  بجز  کشور 

ارديبهشت امسال نرخ رشد ساليانه اجاره در کل کشور 36 درصد بود.
سال گذشته ستاد ملي کرونا با توجه به اپيدمي ويروس کوويد 
19 در مصوبه اي سقف مجاز افزايش اجاره بها در تهران را 25 درصد، 
ساير کلانشهرها 20 درصد و ديگر شهرها 15 درصد اعلام کرد. روز 
يکشنبه 23 خردادماه 1400 نيز در هفتاد و دومين جلسه ستاد ملي 
کرونا حداکثر سقف افزايش نرخ اجاره که صاحبخانه بايد افزايش دهند 

دقيقا به همين ميزان تعيين شد.
رشد اجاره بها 16.3 درصد بالاتر از نرخ مصوب

با اين حال آمار رسمي از عدم توفيق سياستگذار در اجراي اين 
مصوبه حکايت دارد. بانک مرکزي در گزارش ارديبهشت ماه 1400 آمار 
رشد اجاره بها نسبت به ماه مشابه سال قبل در تهران را 32.6 درصد و در 

ديگر مناطق شهري 36.3 درصد اعلام کرد.
موارد،  برخي  در  که  است  آن  از  حاکي  نيز  ميداني  گزارشهاي 
صاحبخانه ها در تهران بيش از 50 درصد نرخ اجاره را بالا بردند. بررسي ها 
نشان مي دهد معمولا مستاجران با اين ديدگاه که ممکن است تذکر به 
مالکان درخصوص اجراي مصوبه دولت به ايجاد تنش بين آنها و موجر 

منجر شود، با قيمت پيشنهادي صاحبخانه کنار مي آيند.
قانون مي گويد تا سه ماه پس از اعلام رسمي پايان کرونا هيچ مالکي 
بدون شروط اعلام شده که بر اساس آن مي توان حکم تخليه گرفت، نمي تواند 
براي صدور حکم اقدام کند. به طور مثال اگر مالک نرخ اجاره بها را در تهران 
30 درصد افزايش داد، مستاجر مي تواند نپذيرد و به شوراي حل اختلاف 
شکايت کند. با توجه به مصوبه ستاد ملي کرونا شوراي حل اختلاف به هيچ 
عنوان حق صدور حکم تخليه براي مستاجر ندارد. نماينده شوراي حل 

اختلاف در کميته هاي اقتصادي ستاد ملي کرونا حضور داشته و در جريان 
صدور حکم تخليه براي مستاجران قرار گرفته اند. ضمن اينکه مستاجران 

مکلف هستند حقوق مالک را رعايت کنند.
سه شرط فسخ قراردادهاي اجاره

البته قانونگذار استثنائات سه گانه اي را درخصوص حکم تخليه 
پيش بيني کرده است. چنانچه مالک به منظور تخريب واحد مسکوني 
و احداث ساختمان جديد، پروانه ساختماني اخذ کرده باشد. چنانچه 
مابه التفاوت  جديد،  اجاره  قرارداد  تمديد  از  پس  ماه  يک  تا  مستأجر 
مال الاجاره رابه موجر پرداخت نکرده باشد. چنانچه به تشخيص مرجع 
صالح رسيدگي کننده، نياز مالک )موجر( به دليل ازدواج اولاد ذکور وي 
به ملک مسکوني مورد اجاره احراز شود. بجز سه مورد مذکور، صاحبخانه 

حق اخراج مستاجر را ندارد.
فاصله 375 درصدي نرخ رشد قيمت مسکن با اجاره

 به هر ترتيب آمارهاي رسمي و گزارشهاي غيررسمي نشان مي دهد 
که سال گذشته مصوبه ستاد کرونا چندان جدي گرفته نشده است. شايد 
يکي از دلايل عدم توفيق مصوبه ميزان مجاز افزايش اجاره بها فاصله 
ايجاد شده بين نرخ رشد اجاره با نرخ رشد قيمت مسکن باشد. آمارها 
نشان مي دهد از اواخر سال 1396 که روند رشد لجام گسيخته قيمت 
مسکن تحت تاثير بازارهاي موازي آغاز شد تا کنون قيمت مسکن در 
تهران 465 درصد رشد داشته؛ در حالي که ميزان افزايش نرخ اجاره بها 

در همين بازه زماني حدود 90 درصد بوده است.
دولت براي کمک به اقشار اجاره نشين از سال گذشته تسهيلات 
وديعه مسکن در نظر گرفت که امسال نيز آن را مصوب کرد. بر اين 
اساس به مستاجران در تهران 70 ميليون تومان، در ديگر کلانشهرها 
40 ميليون تومان و در ساير شهرها 25 ميليون تومان وام اجاره با نرخ 

سود 13 درصد تعلق مي گيرد. اما سال گذشته به دليل ناهماهنگي بين 
پرتال وزارت راه و شهرسازي با کارتابل بانکها به قدري روند پرداخت 
اين تسهيلات طولاني شد که در بسياري موارد عملا کارآيي خود را 

از دست داد.
يک کارشناس: نرخ گذاري منجر به فرار سرمايه از بخش مسکن 

مي شود
مجيد نيک نژاد  ـ کارشناس بازار مسکن ـ نرخهاي دستوري را 
منجر به فرار سرمايه ها از اين بازار دانست و گفت: به دليل تورم دائمي 
سالهاي اخير نه مي توان پيش فروش کرد و نه پروژه ها را جلو برد. هر روز 
نرخ نهاده هاي ساختماني تغيير مي کند و هيچ نوع تصوري از بازدهي 
بر  هم  توليد  ضد  قوانين  ندارد.  وجود  ساخت وساز  بخش  در  سرمايه 
مشکلات افزوده و اين معجون تلخ، سازندگان را فراري داده است؛ به 
طوري که در حال حاضر توليد مسکن به حدود يک سوم تقاضاي مطلق 
کاهش يافته که از دلايل جهش قيمت مسکن بوده و دود آن نهايتا به 

چشم متقاضيان واقعي خريد و اجاره مي رود.
نيک نژاد افزودز: حوزه ساخت و ساز را که با چالشهاي متعدد مواجه 
کرده اند. حالا مدتي است که با تعيين سقف براي اجاره بها به جان بازار 
اجاره افتاده اند. بارها گفته ايم که در نرخ اجاره دخالت نکنيد. وقتي با تورم 
49 درصد، حداکثر اضافه نرخ اجاره را 25 درصد اعلام مي کنيد هيچ شير 
پاک خورده اي حاضر نمي شود خانه خود را اجاره بدهد. تازه 25 درصد 
مربوط به تهران است و در ساير شهرها حداکثر افزايش مجاز اجاره بها را 
20 و 15 درصد تعيين کرده اند. با اين دستورالعملها که شبيه دلار 4200 
توماني است مستاجر و مالک را به جان هم انداخته اند. طي سالهاي اخير 
با همين دست فرمان، تعداد خانوارهاي مستاجر از 28 درصد به بالاي 

40 درصد رسيده است.

نايب رييس اتحاديه فروشندگان لوازم خانگي؛

لوازم خانگي امسال گران نشد

اقتصاددان و نماينده مجلس در گفت و گو با »اخبار صنعت «؛

پرداخت یارانه و وام های سنگین تطمیع بود یا واقعیت؟

سقف اجاره  بهاشکسته شد

بر اساس مصوبه ستاد ملي کرونا، ثبت اطلاعات سکونتي سرپرستان 
خانوار در سامانه ملي املاک و اسکان تا پايان مهرماه سال جاري تمديد 
شده است؛ پيش از اين وزير راه و شهرسازي مهلت را پايان شهريورماه 

اعلام کرده بود.
در جلسه هفتاد و دوم ستاد ملي کرونا، با افزايش زمان خوداظهاري 
و ثبت اطلاعات ملکي و سکونتي خانوارها توسط سرپرستان خانوار در 
سامانه ملي املاک و اسکان به نشاني amlak.mrud.ir تا پايان مهرماه 
1400 موافقت شد. اين در حالي است که محمد اسلامي ـ وزير راه و 
شهرسازي ـ دو روز قبل اين زمان را تا پايان شهريورماه اعلام کرده بود.

پس از اعلام زمان آغاز ثبت اطلاعات ملکي خانوارها از 19 فروردين 
ماه، دو ماه فرصت داده شد تا ساکنين نسبت به ثبت نام اقدام کنند و 
طبيعتا اين زمان بايد 19 خردادماه به پايان مي رسيد. اما بنا به گفته 
محمود محمودزاده ـ معاون وزير راه و شهرسازي ـ بسياري از خانوارها 
نياز دارند تا به کافينتها مراجعه کنند. با توجه به تفاهم نامهاي که با دفاتر 

خدمات الکترونيک منعقد کردهايم ظرفيت پذيرش اين دفاتر محدود 
است و به همين دليل به ستاد ملي مقابله با کرونا پيشنهاد داديم زمان 

ثبت نام را تا پايان مهرماه 1400 تمديد کند.
وي افزود: در بسياري از موارد خانوارها با استثنائاتي مواجه بودند که 
نياز بود تک به تک بررسي شود و اين موضوع زمان زيادي برد. البته ما از 
سه طريق شامل تلفن 24 ساعته به شماره 02159198 و شماره پيامکي 

021193 و پاسخگويي آنلاين جوابگو هستيم که همچنان ادامه دارد.
به هر ترتيب در مصوبه ستاد ملي کرونا در خصوص تمديد مهلت 
خوداظهاري و ثبت اطلاعات در سامانه ملي املاک و اسکان کشور آمده 
است: جهت کاهش ازدحام و مراجعات حضوري مردم به مراجع ذي ربط 
براي ثبت اطلاعات، مهلت زماني اجراي احکام مندرج در بندهاي يک 
و دو تبصره 8 الحاقي به ماده 169 مکرر قانون ماليات هاي مستقيم 
موضوع قانون »اصلاح موادي از قانون ماليات هاي مستقيم« - مصوب 
1399 مجلس شوراي اسلامي- در رابطه با خود اظهاري از طريق ثبت 

واحدهاي مسکوني و اقامتگاههاي اصلي و فرعي خانوارها در سامانه ملي 
املاک و اسکان کشور، تا پايان مهره ماه 1400 تمديد ميشود.

مالياتهاي  قانون  بنابراين گزارش، طبق اصلاحيه ماده 54 مکرر 
از شهري  اعم  خانوار  سرپرستان  تمامي  دي 1399  مصوب  مستقيم 
و روستايي، مالک و مستاجر مکلف هستند اطلاعات محل سکونت و 
املاک تحت مالکيت خود را با مالکيتهاي رسمي، وکالتي، تعاوني شهري 
https:// و روستايي در سامانه ملي املاک و اسکان کشور به نشاني

اطلاعات  درج  و  خوداظهاري  مدت  کنند.  ثبت    amlak.mrud.ir
سکونتي و ملکي تا 19 خرداد 1400 بود که تا پايان مهرماه تمديد 

شده است.
بر اساس اين قانون، مبناي دريافت خدمات دولتي از قبيل يارانه، 
افتتاح حساب بانکي، پلاک خودرو، انشعابات خانگي، گذرنامه و بسياري 
ديگر از خدمات، ثبت اطلاعات ملکي در سامانه املاک و اسکان و دريافت 

کد يکتا خواهد بود که عدم ثبت نام به معناي قطع اين خدمات است.

براي ثبت اطلاعات سکونتي تا پایان مهر فرصت دارید

توليد فولاد 
2 برابر 
تقاضاست، اما 
ميلگرد گران 
مي شود

گفت:  مجلس  معادن  و  صنايع  کميسيون  سخنگوي 
آشفتگي  موجب  سوداگران  فعاليت  و  بازار  بر  نظارت  نبود 

بازار و گراني ميلگرد و محصولات فولادي شده است.
فولاد  بازار  نابساماني  از  انتقاد  با  فيروزي  اله  حجت 
ميزان  و  توليد  که  آنجا  از  داشت:  اظهار  ميلگرد،  گراني  و 
نداشته،  تغييري  ماه هاي گذشته  مصرف داخلي فولاد طي 
عدم مديريت بازار توسط دولت را مي توان دليل اصلي گراني 

ميلگرد و نابساماني بازار دانست.

وي با بيان اينکه ميزان مصرف داخلي فولاد افزايشي 
نداشته که گراني ميلگرد را ناشي از آن بدانيم، افزود: از آنجا 
که دولت در ماه هاي پاياني عمر خود به سر مي برد، ممکن 
است برخي از مسئولان انگيزه لازم براي ساماندهي بازار را 
نداشته باشند و گراني ساير کالاها در ماه هاي اخير نيز مويد 

اين نکته است.
اضافه  مجلس  معادن  و  صنايع  کميسيون  سخنگوي 
کرد: در حال حاضر ميزان توليد فولاد 2 برابر تقاضا و نياز 

واقعي کشور است و نوسانات قيمتي فعلي بازار ناشي از عدم 
عرضه تمامي محصولات زنجيره فولاد در بورس کالا است.

وي با بيان اينکه نبود نظارت بر بازار، فعاليت سوداگران 
موجب  بورس  در  فولادي  محصولات  تمام  عرضه  عدم  و 
شده  فولادي  محصولات  و  ميلگرد  گراني  و  بازار  آشفتگي 
در  که  فولاد  پايدار  توليد  و  توسعه  طرح  داد:  ادامه  است، 
کميسيون صنايع و معادن تصويب شده موجب  عرضه تمام 

زنجيره فولاد در بورس مي شود.


